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Protokół Nr XLIX/22 
sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego 

z dnia 30 maja 2022 r. 
 
 
 
XLIX sesja Sejmiku Województwa Podkarpackiego VI kadencji odbyła się w dniu  
30 maja 2022 roku w Sali Audytoryjnej Urzędu Marszałkowskiego przy al. 
Cieplińskiego 4 w Rzeszowie. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00. 
 
Przewodniczący Sejmiku otworzył obrady sesji i poinformował, że obrady sesji Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego są transmitowane za pomocą urządzeń rejestrujących 
obraz i dźwięk, zgodnie z art. 21 ust. 1 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 
samorządzie województwa ( Dz.U. z 2019 r. poz. 512 t.j.). Nagrania z obrad są 
udostępniane na stronie internetowej samorządu województwa: 
www.sejmik.podkarpackie.pl Poinformował również, że uczestnicząc w sesji Sejmiku 
Województwa Podkarpackiego zebrani wyrażają zgodę na przetwarzanie i 
upublicznianie swoich danych osobowych w myśl art. 6 ust. 1 lit. c Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych 
w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu 
takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie 
danych) (RODO). 
 
Przewodniczący Sejmiku Jerzy Borcz na podstawie listy obecności, stwierdził, że 
jest wymagane quorum radnych, wobec czego Sejmik może obradować i podejmować 
uchwały.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji Sejmiku stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Sejmiku po otwarciu sesji powitał wszystkich zaproszonych gości 
uczestniczących w sesji. 
 
Dodał, że jest mu niezmiernie miło, że w  obradach dzisiejszej sesji uczestniczą szczególni 
goście - Wójt Gminy Tryńcza – pan Ryszard Jędruch, pani Janina Westrych i pan Stanisław 
Bartnik, którzy uhonorowani zostali odznaczeniami państwowymi. 
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Poinformować, że obecny na sali obrad Wójt Gminy Tryńcza odebrał już w Warszawie Medal 
Stulecia Odzyskanej Niepodległości w związku z czym poprosił o przyjęcie  
najserdeczniejszych gratulacji od niego i całego Sejmiku. 
 
Dodał, że około godziny 12.30 przybędzie na obrady sesji pani Wojewoda i wtedy nastąpi 
ceremonia wręczenia odznaczeń państwowych dla pani Janiny Westrych i pana Stanisława 
Bartnika.  
 
Marszałek Władysław Ortyl Z okazji  jubileuszu 30 – lecia komendantury trynieckich Turków 
złożył w imieniu własnym oraz Samorządu Województwa Podkarpackiego serdeczne 
gratulacje oraz wyrazy uznania dla 30 lat Pana komendantury Straży Grobowej „Turki” w 
Tryńczy. Gratulując tak wspaniałej rocznicy, podkreślił zaangażowanie, które przez lata 
pozwalało pielęgnować lokalną tradycję. Pana postawa to przykład cennych działań w lokalnej 
wspólnocie, które ubogacają całe nasze województwo. Marszałek podziękował za te trzy 
dekady pracy z kolejnymi pokoleniami Turków i życzył aby ten jubileusz był powodem do dumy 
i satysfakcji! 
Dodał, że tradycję można przechowywać tak, jak rodzinne klejnoty, dobrze zamknięte nie giną, 
ale też nie promieniują, Tradycja polska powinna promieniować – te słowa polskiego wieszcza 
- Adama Mickiewicza dedykuję Panu Wójtowi– dziękując za starania i postawę. 
Podkreślił, że jest pod ogromnym wrażeniem włożonego wysiłku oraz pogratulował długoletniej 
komendantury. 
Na czas świętowania jubileuszu życzył , aby nie opuszczała Pana Wójta energia i zapała oraz 
wielu kolejnych lat posługi w trynieckich Turkach. 
 
Pan Ryszard Jędruch Wójt Gminy Tryńcza serdecznie podziękował za tak zaszczytne 
uhonorowanie z okazji 30- lecia pracy na niwie społecznej. W 1992 r został wójtem i 
komendantem Turków trynieckich. Przez te trzy dekady udało się postawić na zrównoważony 
rozwój gminy, udaje się to realizować w tej małej ojczyźnie. Postawiliśmy tez na rozwój tradycji, 
kultury i oświaty. Bardzo się cieszy, że na terenie Gminy mają też różne zespoły pielęgnujące 
pieśni biesiadne jak chociażby Jagiellanie, którzy są tu dzisiaj i za chwilę zaprosimy państwa 
na mini koncert, poczęstunek przygotowany przez spółdzielnie Gorzyczanka oraz pokaz 
musztry Turków. 
 
Przewodniczący ogłosił 30 minutową przerwę do godz. 11.00 

Przewodniczący Sejmiku wznowił obrady po przerwie poinformował, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji otrzymali radni wraz z zawiadomieniem o terminie sesji. 
Następnie zaznaczył, że na jego ręce wpłynęły wnioski o wprowadzenie do porządku obrad 
projektów uchwał w sprawie: 

 
1. udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym Ukrainy, 
2. zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r., 
3. zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r., 
4. przyjęcia stanowiska w związku z koniecznością zwiększenia obecności 

związków organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze Województwa 
Podkarpackiego. 

5. wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa i przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: „Overcoming policy 
barriers to access and remain in education” – ULISES („Przełamywanie barier 
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proceduralnych w dostępie do edukacji i jej kontynuowaniu”) w ramach 
Programu INTERREG EUROPA 2021-2027 

oraz 
6. Informacji Zarządu Województwa Podkarpackiego o realizacji uchwał Sejmiku 

w obszarze pomocy humanitarnej dla Ukrainy 
 
 
Wprowadzenie projektów uchwał w sprawie: 
 
- udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym Ukrainy, 
- zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r. /m.in. zwiększenie dotacji 
na prace konserwatorskie przy zabytkach/ 
- wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa i przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: „Overcoming policy barriers to 
access and remain in education” – ULISES („Przełamywanie barier proceduralnych w 
dostępie do edukacji i jej kontynuowaniu”) w ramach Programu INTERREG EUROPA 
2021-2027 
 
 i informacji Zarządu Województwa Podkarpackiego o realizacji uchwał Sejmiku w 
obszarze pomocy humanitarnej dla Ukrainy nie wymaga głosowania.  
 
Natomiast wprowadzenie do porządku obrad:  
 
- stanowiska w związku z koniecznością zwiększenia obecności związków 
organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze Województwa Podkarpackiego, 
- zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r. /przyjęte uchwałą Zarządu 
Nr 391/7852/22 z dnia 30 maja 2022 - m.in. zwiększenie dotacji na organizację kolejowych 
przewozów pasażerskich / 
 
wymaga głosowania. 
 
 
Informację Zarządu Województwa Podkarpackiego o realizacji uchwał Sejmiku                       
w obszarze pomocy humanitarnej dla Ukrainy umieścił po punkcie 2) porządku obrad sesji 
 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym 
Ukrainy umieścił jako punkt 4) porządku obrad sesji. 
 
Projekt uchwały w sprawie stanowiska w związku z koniecznością zwiększenia 
obecności związków organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze Województwa 
Podkarpackiego umieścił jako punkt 5) porządku obrad sesji. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r.  
po dotychczasowym punkcie 18) porządku obrad sesji. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 
2022 r  umieścił jako punkt 23) porządku obrad sesji jako kolejny po ww. projekcie uchwały w 
sprawie zmian w budżecie.  
  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa i przystąpienia 
Województwa Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: „Overcoming policy 



4 
 

barriers to access and remain in education” – ULISES („Przełamywanie barier 
proceduralnych w dostępie do edukacji i jej kontynuowaniu”) w ramach Programu 
INTERREG EUROPA 2021-2027  jako punkt 25) porządku obrad sesji. 
 
 
Przewodniczący zapytał ktoś z Zarządu Województwa lub Radnych ma inne propozycje do 
porządku obrad?  
 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, że już kilkukrotni jako Koalicja Obywatelska prosili aby nie 
wrzucać uchwał na ostatnią chwilę. Dodał, że nie rozumie wprowadzania zmian w budżecie 
dotyczących zwiększenia dotacji na przewozy regionalne i będą o to szczegółowo pytać jeśli 
ten punkt zostanie wprowadzony.  
 
W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący zaproponował przystąpienie do 
głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji. 
 
Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  
stanowiska w związku z koniecznością zwiększenia obecności związków 
organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze Województwa Podkarpackiego? 
 
za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały głosowało 26 radnych, nikt nie był 
przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  
 
 
Kto z Państwa radnych jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  
zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 r. 

 
za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały głosowało 23 radnych, 4 radnych było 
przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
 
Porządek obrad XLIX sesji przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego. 
3. Informacja Zarządu Województwa Podkarpackiego o realizacji uchwał Sejmiku                    

w obszarze pomocy humanitarnej dla Ukrainy 
4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym                       

i regionalnym Ukrainy. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w związku z koniecznością 

zwiększenia obecności związków organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze 
Województwa Podkarpackiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Lubaczowskiemu pomocy 
finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Gminy Domaradz, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Powiatu Brzozowskiego, 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasto Sanok     
z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022, 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Komańcza                       
z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2022 r. w ramach 
„Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025” na działania służące 
realizacji Sołeckich Strategii Rozwoju Wsi, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2022 r. w ramach 
„Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025” na realizację II etapu 
koncepcji „Uniwersytet Samorządności”, 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa                       
i przystąpienia Województwa Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: 
Sustainable protected areas as a key value for human well being /„Zrównoważone 
obszary chronione jako kluczowa wartość dla dobrobytu człowieka”/ w ramach 
Programu INTERREG EUROPA 2021-2027, 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego jako Partnera w projekcie pn. „SATellite Data to enhance Spatial 
Data InFrAstruCTures for Climate Change adaptatION and risk prevention” („Dane 
satelitarne dla poprawy jakości danych przestrzennych na potrzeby adaptacji do 
zmian klimatu i zapobiegania ryzyku”) w ramach Programu INTERREG EUROPA na 
lata 2021-2027, 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego jako Partnera w projekcie pn. „Unlocking Green Hydrogen Economy 
for SME's in European Regions” /"Uwolnienie zielonej gospodarki wodorowej dla 
MŚP w Regionach Europejskich"/ w ramach Programu INTERREG EUROPA 2021-
2027, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z Budżetu Województwa 
Podkarpackiego Gminie Jasło na realizację zadania inwestycyjnego w 2022 r.                        
w ramach projektu pn. „Wojewódzki Fundusz Kolejowy”, 

17. Podjęcie uchwały w sprawie włączenia bibliotek pedagogicznych do Podkarpackiego 
Zespołu Placówek Wojewódzkich w Rzeszowie, 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Wojewódzkiego Szpitala 
Podkarpackiego im. Jana Pawła II w Krośnie. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Wsparcie cudzoziemców w integracji społecznej na terenie Województwa 
Podkarpackiego”.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków, położonych na obszarze województwa podkarpackiego, 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 
2022 r., 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 
2022 r. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 
2022 r., 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Podkarpackiego na lata 2022-2045. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa                       
i przystąpienia Województwa Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: 
„Overcoming policy barriers to access and remain in education” – ULISES 
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(„Przełamywanie barier proceduralnych w dostępie do edukacji i jej kontynuowaniu”) 
w ramach Programu INTERREG EUROPA 2021-2027 

26. Sprawozdanie z wyjazdów zagranicznych Członków Zarządu Województwa 
Podkarpackiego oraz pracowników Urzędu Marszałkowskiego i przyjmowanych 
osób i delegacji przez Urząd Marszałkowski Województwa Podkarpackiego za                       
I kwartał 2022 r., 

27. Sprawozdanie z wyjazdów zagranicznych Radnych Województwa Podkarpackiego 
za I kwartał 2022 r. 

28. Informacja nt. „Promocja produktów tradycyjnych i regionalnych formą rozwoju 
małych rodzinnych  przedsiębiorstw rolniczo – spożywczych”, 

29. Informacja dotycząca realizacji „Programu poprawy bezpieczeństwa infrastruktury 
drogowej na sieci dróg wojewódzkich w latach 2020 – 2024” (za rok 2021 r., plan na 
2022 r.), przyjętego Uchwałą NR XL/672/21 Sejmiku Województwa Podkarpackiego 
z dnia 27 września 2021 r. 

30. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Samorządu Województwa 
Podkarpackiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2021, 

31. Korekty sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji kultury 
podległych Samorządowi Województwa za rok 2021. 

32. Informacja z działalności Zarządu Województwa Podkarpackiego w okresie od                      
12 kwietnia 2022 r. do 10 maja 2022 r. 

33. Informacja o realizacji uchwał podjętych na XLVIII sesji Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego w dniu 25 kwietnia 2022 r. 

34. Interpelacje i zapytania radnych. 
35. Wnioski i oświadczenia radnych. 
36. Zamknięcie sesji. 

 
 

 
Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że protokół  z sesji Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego został przesłany radnym w wersji elektronicznej. W związku z brakiem uwag 
do jego treści Przewodniczący Sejmiku zaproponował poddać go pod głosowanie. 
 
Za przyjęciem protokołu głosowało 27 radnych, głosów przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało 
się od głosu.   

 
Informacja Zarządu Województwa Podkarpackiego o realizacji uchwał Sejmiku                        
w obszarze pomocy humanitarnej dla Ukrainy. 
 
Marszałek Władysław Ortyl przedstawił poniższą informację: 
 
W związku z Uchwałą Nr XLVII/780/22 Sejmiku Województwa Podkarpackiego z dnia  
28 marca 2022 r. w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terenie tego państwa przez Województwo Podkarpackie i Uchwałą                       
Nr 379/7582/22 Zarządu Województwa Podkarpackiego z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie 
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określenia formy i trybu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 
terytorium tego państwa przez Województwo Podkarpackie  
INFORMUJĘ, że przekazane środki na realizację ww. uchwał w kwocie 1 500 000 zł będących 
w dyspozycji Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Rzeszowie, wydatkowane zostały 
w na dzień 19 maja 2022 r. przez:  
 
Departament Ochrony Zdrowa i Polityki Społecznej w wysokości 450 000 zł 
Województwo Podkarpackie zawarło łącznie trzy umowy z wojewódzkimi stacjami pogotowia 
ratunkowego (WSPR) w Rzeszowie (dwie umowy) i Przemyślu (jedna umowa) na realizację 
transportów osób z niepełnosprawnością w ramach pomocy obywatelom Ukrainy zgodnie  
z zakresem podjętych uchwał. Transport  osób z niepełnosprawnością odbywał się w pozycji 
leżącej z punktów medycznych zlokalizowanych przy przejściach granicznych oraz  
z punktów recepcyjnych. Zadanie to zostało zlecone przez Wojewodę Podkarpackiego.  
Za realizację transportu organizowanego przez Wydział Zarządzania Kryzysowego  
w Podkarpackim Urzędzie Wojewódzkim w Rzeszowie odpowiadał koordynator ratownictwa 
medycznego. Zawarte zostały dwie umowy z WSPR Rzeszów oraz WSPR Przemyśl.  
Na powyższe działania zaplanowano kwotę w wysokości 250 000 zł. Odbyło się  
5 transportów w trakcie, których przewieziono 27 osób. Łączna kwota środków 
wykorzystanych wyniosła 152 877,50 zł. Wydatki zostaną zrefundowane z Funduszu Pomocy 
za pośrednictwem Wojewody Podkarpackiego. 
 
W związku z konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy realizowane były również działania  
w ramach zadań własnych Województwa Podkarpackiego. Działania te polegały na 
zapewnieniu specjalistycznego transportu przeznaczonego dla osób z niepełnosprawnością, 
będących obywatelami Ukrainy. Za realizację transportu odpowiedzialny był Departament 
Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej zgodnie ze zgłaszanym zapotrzebowaniem przez JST i 
organizacje pozarządowe prowadzące miejsca pobytu dla osób z niepełnosprawnością. 
Realizacja transportu była możliwa w przypadku wykluczenia tego rodzaju usługi przez inne 
instytucje lub organy w ramach własnych zadań. Zawarto jedną umowę z WSPR Rzeszów. W 
tym celu został złożony wniosek do PFRON o przyznanie pomocy finansowej w kwocie 200 
000 zł w ramach programu „Pomoc obywatelom Ukrainy z niepełnosprawnością”.  
Odbyły się 2 transporty w trakcie, których przewieziono 33 osoby. Łączna kwota środków 
wykorzystanych wyniosła 67 579,00 zł. 
 
Dotychczas pogotowia wykonały dwa transporty niepełnosprawnych podopiecznych 
ewakuowanych z sierocińca w Krzywym Rogu na trasie Przemyśl – Stalowa Wola  
(22 karetki) oraz Stalowa Wola – Jasionka (32 karetki). Ponadto transportowano grupy 
kilkuosobowe i pojedyncze osoby m.in. do Kielc, Krakowa, Olsztyna, Łodzi. 
Pozostała kwota w dyspozycja ROPS na realizację uchwały obecnie wynosi 1 050 000 zł 
 
Plany Departamentu Edukacji, Nauki i Sportu  
 
W ramach działań realizowanych przez Departament Edukacji, Nauki i Sportu zaplanowany 
został dwutygodniowy wypoczynek letni dla około 50 dzieci w wieku 8-15 lat w Uzdrowisku 
Rymanów. Organizatorem wyjazdu jest Zespół Szkół Specjalnych. Łączny koszt wypoczynku 
jest w trakcie szacowania (rozmowy z Panią Prezes, Ustalenia z Panią Kurator  
o wymaganych dokumentach dotyczących zgłoszenia wypoczynku/kolonii). 
 



8 
 

2. W związku z Uchwałą Nr XLVII/781/22 Sejmiku Województwa Podkarpackiego z dnia  
28 marca 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym na 
terytorium Ukrainy.  
INFORMUJĘ, że środki na realizację ww. uchwał w kwocie 1 000 000 zł znajdują się                        
w  dyspozycji Departamentu Organizacyjno-Prawnego. Na dzień 19 maja 2022 r. została 
rozpoczęta procedura przetargowa na zakup 15 sztuk mobilnych, specjalistycznych 
defibrylatorów transportowych, które zostaną docelowo przekazane szpitalom w obwodach: 
Lwowskim, Iwano-Frankiwskim, Odeskim, Zakarpackim i Tarnopolskim. Zakup defibrylatorów 
został skonsultowany z poszczególnymi obwodami ukraińskimi, które potwierdziły 
zapotrzebowanie na tego rodzaju sprzęt.  
 
3. W związku z projektem Uchwały Sejmiku Województwa Podkarpackiego, który został 
przedłożony przez Zarząd Województwa pod obrady Sesji Sejmiku w 30 maja br.  
w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym Ukrainy, planuje się 
udzielić w 2022 r. pomocy rzeczowej partnerskim regionom w Ukrainie tj., obwodowi: 
Lwowskiemu, Iwano – Frankiwskiemu oraz Zakarpackiemu  w formie organizacji letniego 
wypoczynku dla dzieci i młodzieży, będących obywatelami Ukrainy wraz z ich opiekunami,  
w zakresie kształcenia, wychowania oraz opieki sanatoryjno- terapeutycznej. Wypoczynek 
letni zorganizowany zostanie na terenie Województwa Podkarpackiego.  Pomoc ta  ma istotny 
charakter w kontekście wsparcia i pomocy narodowi Ukraińskiemu. Na realizację zadania ze 
środków budżetu województwa zaplanowana została kwota 225.000 złotych.  
   
Plany pomocy – finansowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Podkarpackiego na lata 2014-2020. 
 
Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Rzeszowie  
 
Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Rzeszowie planuje realizację projektu 
pozakonkursowego dotyczącego tworzenia mieszkań chronionych na bazie majątku 
samorządu województwa, które zostaną udostępnione mieszkańcom Ukrainy, którzy przybili 
do Polski po 24.02.2022 r. w związku z wybuchem konfliktu zbrojonego na terenie tego 
państwa. W tym celu planowana jest adaptacja na mieszkania chronione budynku biurowego 
oraz budynku magazynowego z częścią biurową w Tarnobrzegu, adaptacja jednego piętra 
budynku słuchacza (internatu) w Rzeszowie oraz zakup 6 – 8 mieszkań w Krośnie.  
 
Tarnobrzeg: nieruchomość zabudowana, oznaczona jako działka nr 1546 o pow. 0,4152 ha, 
obj. KW nr TB1T/00042961/1, położona w Tarnobrzegu przy ul. Sienkiewicza 86, będąca w 
całości własnością Województwa Podkarpackiego, w trwałym zarządzie Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Podkarpackiego w Rzeszowie. Zabudowa obejmuje 
budynek biurowy o pow. 145,9 m2 oraz budynek magazynowy z częścią biurową o pow.  
265,9 m2. W ww. zabudowaniach możliwe jest utworzenie 6  mieszkań chronionych. 
 
Rzeszów: nieruchomość zabudowana, oznaczona jako działka nr 524/5 o pow. 0,6918 ha, obj. 
KW nr RZ1Z/00112475/4, położona w Rzeszowie przy ul. Warzywnej 1, będąca w całości 
własnością Województwa Podkarpackiego, w trwałym zarządzie Medyczno – Społecznego 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Rzeszowie. W ramach projektu 
planowana jest  adaptacja IV piętra budynku słuchacza (internatu) o pow. użytkowej 506 m2. 
W ww. zabudowaniach możliwe jest utworzenie ok. 7-8  mieszkań chronionych, konieczna jest 



9 
 

jednak dobudowa pionów kanalizacyjnych, wodnych oraz windy zewnętrznej. Ponadto ze 
względu na fakt, iż tylko część budynku (1 kondygnacja) byłaby przeznaczona na mieszkania, 
konieczne jest pełna inwentaryzacja budynku (ponad 5000 m2), niezbędna do wydzielenia 
obiektu na dwa samodzielne lokale. 
 
Krosno: inwestycja obejmuje zakup 6 – 8 mieszkań na parterze, w stanie deweloperskim,                     
w blokach mieszkalnych w niskiej lub wysokiej zabudowie. W przypadku braku możliwości 
zakupu lokali mieszkalnych mieszczących się na parterze, zostaną nabyte mieszkania na 
wyższych piętrach w bloku wyposażonym w windę.  
 
Przemyśl: W ramach przedmiotowego projektu rozważany jest również zakup 3-4 mieszkań    
w Przemyślu. Obecnie trwa analiza rynku pod kątem nabycia nowych lokali mieszkaniowych.  
 
Projekt obejmuje również wyposażanie wszystkich lokali mieszkaniowych w meble oraz 
sprzęty konieczne do funkcjonowania gospodarstwa domowego.  
Przewidywana wartość projektu wynosi ok. 12 000 000,00 zł,  projekt w 100% finansowany ze 
środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, w ramach XI Osi Priorytetowej 
REACT-EU Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 
2014-2020.  
 
Wojewódzki Urząd Pracy w Rzeszowie planuje realizację następujących form wsparcia: 
 
a) Powołanie Podkarpackiego Centrum Integracji Cudzoziemców, działającego w 
Rzeszowie, Przemyślu, Tarnobrzegu i Krośnie. Planuje się, że PCIC będzie świadczyło m.in. 
następujące formy wsparcia:  
 
• kursy języka polskiego, 
• kursy adaptacyjne,   
• pomoc doradcy w zakresie związanym z różnymi aspektami życia społeczno-
ekonomicznego w Polsce,  
• organizacja półkolonii/kolonii językowych dla dzieci w okresie wakacyjnym,  
• intensywne kursy języka polskiego połączone z wyżywieniem i zakwaterowaniem 
(również osób zależnych),  
• usługi tłumacza, psychologa i prawnika,  
• „przedszkole na godziny”,  
• finansowanie kursów zawodowych, indywidualnych kursów języka polskiego, opieki nad 
osobami zależnymi – poprzez bony z przeznaczeniem na konkretny cel.   
Planuje się, że PCIC zostanie utworzone w ramach projektu własnego WUP, finansowanego 
ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 
2014-2020 . Obecnie trwa procedowanie założeń projektowych na szczeblu Komisji 
Europejskiej. 
 
b) Pomoc w znalezieniu zatrudnienia, aktywizacja zawodowa – usługi i instrumenty rynku 
pracy, świadczone przez powiatowe urzędy pracy w ramach projektów pozakonkursowych w 
działaniu 7.2 RPO WP 2014-2020 na rzecz osób opuszczających Ukrainę.  
 
c)  Rozszerzenie mechanizmu zakupów interwencyjnych o wsparcie dla Ukrainy oraz osób 
opuszających UA przebywających w PL – Beneficjentem będą Ośrodki Wsparcia Ekonomii 
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Społecznej, które dzięki dodatkowym środkom zwiększającym wartość realizowanych przez 
nie obecnie projektów będą mogły finansować różnego rodzaju usługi świadczone na rzecz 
osób opuszczających Ukrainę przez podmioty ekonomii społecznej (m.in. usługi opiekuńcze, 
cateringowe) – Planuje się realizację wsparcia w ramach Działania 8.5 RPO WP 2014-2020; 
 
d) Podnoszenie umiejętności oraz uzyskiwanie kwalifikacji zawodowych przez uczestników 
pozaszkolnych form kształcenia zawodowego będących uchodźcami z Ukrainy i wzmacnianie 
ich zdolności do zatrudnienia poprzez: 
• kwalifikacyjne kursy zawodowe, 
• kursy umiejętności zawodowych, 
• inne kursy niż ww., umożliwiające uzyskiwanie i uzupełnianie wiedzy, umiejętności i 
kwalifikacji zawodowych. 
Planuje się realizację wsparcia w ramach Działania 9.5 RPO WP 2014-2020; 
 
Wszystkie wymienione formy pomocy planowane do realizacji będą finansowane w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 
 
Ogółem zakładane wsparcie to ok. 50 mln złotych. 
 
Radny Andrzej Nepelski w ostatnim okresie na terenie powiatu lubaczowskiego przed 
przejściem granicznym w Budomierzu obserwuje się wzmożony ruch sprowadzanych 
samochodów na Ukrainę. Z tego co mu wiadomo ulga dla mieszkańców Ukrainy była tylko do 
23 maja ale ponoć ma być przedłużana na kolejny okres. Dwa przejścia są przeznaczone do 
obsługi tego sprowadzania aut. Przejście w Budomierzu takiej ilości aut nie jest w stanie 
obsłużyć, nasze służby graniczne są w stanie odprawiać większą ilość samochodów niż 
Ukraińcy przyjmować a problem jest  w tym że droga do przejścia nie jest przygotowana do 
tego aby była tam aż zintensyfikowana kolejka aut. Nie ma toalet co może spowodować 
problemy sanitarne. Zapytał Zarząd co zamierza zrobić w tym celu aby utworzyć ewentualnie 
miejsca postojowe lub ustawić sanitariaty. Ze strony społeczeństwa powiatu zaczynają się 
pojawiać komentarze bardzo niepochlebne dla mieszkańców Ukrainy bo z jednej strony pomoc 
i odruch serca a z drugiej taka ilość sprowadzanych samochodów. 
 
Marszałek Władysław Ortyl stwierdził, że rozmawiał z Wojewodą i po licznych skargach 
obecnie zostały otwarte wszystkie przejścia dla tej odprawy. W kwestii sanitariatów zaznaczył, 
że Zarząd odpowiada za pas zieleni przy drodze wojewódzkiej, który jest bardzo intensywnie 
sprzątany. Kwestiami sanitarnymi zajmuje się gmina, która już zwróciła się z prośbą o pomoc 
do Pani Wojewody. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym                        
i regionalnym Ukrainy. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/819/22 podjęta została jednogłośnie 29 
głosami za i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w związku z koniecznością 
zwiększenia obecności związków organizacyjnych Sił Zbrojnych RP na obszarze 
Województwa Podkarpackiego. 
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Radny Andrzej Ćwierz poinformował o pracach komisji jakie doprowadziły do powstania tego 
projektu. Na Ukrainie trwa wojna, gdzie walczą dwie armie w powiecie jarosławskim słychać 
wybuchy bomb z obwodu jaworowskiego. Mieszkańcy są zaniepokojeni i chcą aby ich 
zabezpieczyć przed ewentualną agresją bo jak mówił śp. Prezydent Kaczyński plany Putina 
nie skończą się na Ukrainie. Musimy zrobić coś by mieszkańcy naszego województwa poczuli 
się bezpieczni. Następnie przedstawił projekt stanowiska: 
 
24 – go lutego 2022 r. Federacja Rosyjska bez wypowiedzenia wojny zaatakowała Ukrainę. 
Ten akt barbarzyńskiej napaści na sąsiadujące z Polską państwo stanowi realne zagrożenie 
dla pokoju światowego,  w tym bezpieczeństwa Polski. Od pierwszego dnia wojny Polska 
wspiera na wszystkich płaszczyznach naród ukraiński. Staliśmy się „supermocarstwem 
pomocy humanitarnej walczącej Ukrainie” – jak ocenił to ambasador Stanów Zjednoczonych 
– Mark Brzezinski. 
 Polska nie może zapomnieć o swoim bezpieczeństwie w myśl reguły: „Chcesz pokoju, 
szykuj się na wojnę”. Z inicjatywy rządu Rzeczypospolitej Polskiej została przegłosowana 
przez Sejm RP ustawa z dnia 11 marca 2022 r. o obronie Ojczyzny. Zakłada ona m.in. 
zwiększenie liczebności polskiej armii do trzystu tysięcy żołnierzy wojsk operacyjnych oraz 
Wojsk Obrony Terytorialnej. Jest to ponad dwukrotne zwiększenie liczebności naszych sił 
zbrojnych.  
 Sejmik Województwa Podkarpackiego uważa, że tworzące się nowe dywizje powinny 
być rozlokowane – ze względu na największe zagrożenie bezpośrednim konfliktem – przede 
wszystkim we wschodnich województwach Polski.  
Uważamy, że jedna z nowo formowanych dywizji powinna być rozlokowana w Województwie 
Podkarpackim jako województwie o najdłuższej granicy z Ukrainą. 
Stanowisko to kierujemy do najważniejszych osób w państwie, w tym do Zwierzchnika Sił 
Zbrojnych – Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej – pana Andrzeja Dudy. Tym samym, 
wnioskujemy o wzięcie pod uwagę głosu Samorządu Województwa Podkarpackiego jako 
reprezentanta Społeczeństwa Województwa Podkarpackiego, zatroskanego                       
o bezpieczeństwo Polski, regionu i swoich rodzin. 
 
W uzasadnieniu stanowiska czytamy m.in., że nowopowstająca dywizja musi być tworzona                      
w oparciu o doświadczone, niższe związki taktyczne – brygady, które powinny mieć duże 
doświadczenie w operacjach międzynarodowych i w szkoleniach z sojusznikami w ramach 
NATO. Taką jednostką jest 21 Brygada Strzelców Podhalańskich, której dowództwo znajduje 
się w Rzeszowie. Jest to jednostka o wielkich tradycjach oraz posiadająca doświadczenie we 
wspólnych manewrach w ramach NATO, jak również w udziale w misjach wojskowych                       
w Europie i w Azji.  
Atutem opowiadającym się za powstaniem nowej dywizji na Podkarpaciu jest lotnisko                       
w Jasionce, które dysponuje infrastrukturą pozwalającą na przyjmowanie najcięższych 
samolotów transportowych. Ważnym czynnikiem strategicznym jest również położenie 
Rzeszowa na skrzyżowaniu dróg A4 i S19, pozwalające na szybką rotację sprzętu 
wojskowego. W okolicach Rzeszowa znajduje się również duży poligon wojskowy w Nowej 
Dębie. Nie bez znaczenia jest również istniejąca w Województwie Podkarpackim duża liczba 
powołań do Wojska Polskiego oraz do Wojsk Obrony Terytorialnej.   
Sformowanie nowej dywizji na Podkarpaciu przyczyni się do zwiększenia bezpieczeństwa 
naszych mieszkańców, jak i do utworzenia tysięcy miejsc pracy. 
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Wicemarszałek Piotr Pilch poprosił o zagłosowanie za tym projektem gdyż jest to bardzo 
istotna sprawa dla obronności ale i szansa na rozwój gospodarczy, wiele etatów. W tej chwili 
w Polsce toczy się dyskusja o obronności będą zwiększone siły zbrojne a przed rządem 
decyzja gdzie będą powstawały te nowe jednostki i brygady.  
 
Radny Dariusz Sobieraj ta dyskusja i projekt uchwały wpisuje się w linie kolejowe jakie 
podejmowaliśmy na ostatniej sesji. Obronność kraju jest dla nas najważniejszą sprawą bez 
względu na barwy polityczne. Wyborcy obawiają się czy nie grozi nam stan wojny dlatego tez 
to stanowisko jest bardzo ważne, bezpartyjne, pozytywnie zaopiniowane prze wszystkie kluby. 
Obrona kraju nie ma barw. 
 
Radny Jacek Magdoń podkreślił, że Marszałek Piłsudski mówił że czułym punktem imperium 
rosyjskiego nie jest Moskwa tylko Kijów. Rozumiejąc znaczenie kierunku południowo – 
wschodniego sformułowano wówczas dwie brygady górskie obecnie mamy tylko jedna czyli 
Strzelców Podhalańskich. Powinniśmy wnioskować o przywrócenie na naszym terenie co 
najmniej dywizji górskiej.  
 
Radny Piotr Tomański koalicja Obywatelska popiera te inicjatywę i uważa, że potrzeba jest 
na tyle duża i generalnie te ustawy są przyjęte. U nas siły obronne są i tak na wysokim 
poziomie mamy jednostki w Rzeszowie, Żurawicy, Jarosławiu, Przemyślu ale oczywiście 
wzmocnienie nie zawadzi. Dodał, że na kolejną sesję jego Klub będzie również przygotowywał 
stanowisko w związku z czym już teraz prosi o jego poparcie. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały radni głosowali jednomyślnie 31 głosami za. Uchwała NR XLIX/820/22 
stanowi załącznik nr 5. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Lubaczowskiemu pomocy 
finansowej. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/821/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Poseł na Sejm RP Adam Śnieżek w pełni solidaryzuje się z podjęta przed chwila uchwała . 
Nasz region Polski przylega bezpośrednio do granicy i odczuwamy skutki wojny na Ukrainie    
w całym regionie. Wielu mieszkańców pyta czy jesteśmy bezpieczni, czy nic im nie zagraża. 
Parlamentarzyści naszego województwa zapewne wszyscy będą wspierać ten wniosek              
w rozmowach z Rządem. Podziękował również za uchwały o wsparciu dla powiatu 
brzozowskiego i Gminy Domaradz. Trwają prace nad osuwiskiem na drodze z Baryczy do 
Domaradza i ta pomoc będzie służyć poprawie tych dróg, które będą objazdami w związku                    
z pracami nad osuwiskiem.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Gminy Domaradz. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch przedstawił 4 uchwały, którymi pomagamy samorządom w 
związku z wyjątkowa sytuacja jak się dzieje w tych gminach. Obecnie procedowana jak i 
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kolejna dotyczy usuwania osuwisk i koniecznych objazdów czym interesował się bardzo żywo 
obecny tutaj Pan Poseł. Przed chwilą podjęliśmy pomoc dla powiatu lubaczowskiego na 
ośrodek wychowawczy, który wspieramy kwotą 400 tys. zł. W kolejnej uchwale będzie pomoc 
dla Miasta Sanoka z przeznaczeniem na budowę popiersia ks. Zdzisława Peszkowskiego 
wpieramy również takie dobre inicjatywy. Pomoc dla Gminy Komańcza w kwocie 40 tys. zł to 
zakup zbiorów kultury Łemkowskiej, którego celem jest utworzenie muzeum. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/822/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa 
Podkarpackiego dla Powiatu Brzozowskiego. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/823/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasto Sanok                       
z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/824/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Komańcza                       
z budżetu Województwa Podkarpackiego w roku 2022. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/825/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2022 r. w ramach 
„Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025” na działania służące 
realizacji Sołeckich Strategii Rozwoju Wsi. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch jest to program opiewający na ponad milion zł. działania obejmują 
88 gmin w ramach sołeckich Strategii Rozwoju Wsi. Kolejny program to nasz wojewódzki 
opiewający na 250 tys. zł. w ramach Uniwersytetu Samorządności. Nasz programy 
wspomagające wsie są bardzo wysoko oceniane i podpowiadamy innym regionom jak je 
realizować.  
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały NR XLIX/826/22 radni głosowali jednomyślnie 31 głosami za i stanowi 
ona załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2022 r. w ramach 
„Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025” na realizację II etapu 
koncepcji „Uniwersytet Samorządności”. 
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Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała  NR XLIX/827/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa                        
i przystąpienia Województwa Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: 
Sustainable protected areas as a key value for human well being /„Zrównoważone 
obszary chronione jako kluczowa wartość dla dobrobytu człowieka”/ w ramach 
Programu INTERREG EUROPA 2021-2027. 
 
Marszałek Władysław Ortyl syntetycznie omówił cztery kolejne projekty uchwał dotyczące 
programu INTERREG. Pierwszy dotyczy obszarów chronionych, drugi danych satelitarnych 
do poprawy zarządzania przestrzennego oraz potrzeby zapobiegania klęskom klimatycznym, 
trzeci gospodarki wodorowej a czwarty przełamywania barier w dostępie do edukacji. Projekty 
będą realizowane przez nasze departamenty i jednostki. Podkreślił, że uzyskaliśmy projekt z 
dyplomacji publicznej tj. skuteczny samorząd jako transfer dobrych praktyk z regionem 
Serbskim chcemy nawiązać współpracę. Ostatnio w Przemyślu odbywała się Europa Karpat. 
Mamy plan złożenia wniosku do Konkursu Polska Pomoc Humanitarna. Będziemy składać 
wniosek o współpracę z Gruzja Winnym Szlakiem. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/828/22 podjęta została jednogłośnie                   
31 głosami za i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego jako Partnera w projekcie pn. „SATellite Data to enhance Spatial Data 
InFrAstruCTures for Climate Change adaptatION and risk prevention” („Dane satelitarne 
dla poprawy jakości danych przestrzennych na potrzeby adaptacji do zmian klimatu i 
zapobiegania ryzyku”) w ramach Programu INTERREG EUROPA na lata 2021-2027. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/829/22 podjęta została jednogłośnie                     
31 głosami za i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Województwa 
Podkarpackiego jako Partnera w projekcie pn. „Unlocking Green Hydrogen Economy 
for SME's in European Regions” /"Uwolnienie zielonej gospodarki wodorowej dla MŚP 
w Regionach Europejskich"/ w ramach Programu INTERREG EUROPA 2021-2027. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/830/22  podjęta została jednogłośnie                    
31 głosami za i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z Budżetu Województwa Podkarpackiego 
Gminie Jasło na realizację zadania inwestycyjnego w 2022 r.                        
w ramach projektu pn. „Wojewódzki Fundusz Kolejowy”. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/831/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie włączenia bibliotek pedagogicznych do Podkarpackiego 
Zespołu Placówek Wojewódzkich w Rzeszowie. 
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Wicemarszałek Piotr Pilch to już trzeci etap konsolidacji placówek służących nauczycielowi. 
W pierwszej kolejności było wyodrębnienie z podkarpackiego Centrum Edukacji Nauczycieli 
schronisk młodzieżowych co się bardzo sprawdziło. Drugim etapem było połączenie 
Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej w Rzeszowie gdzie ta konsolidacja również przynosi 
pozytywne skutki. Obecnie mamy trzeci etap czyli włączenie bibliotek pedagogicznych i 
utworzenie jednego wielkiego ośrodka. To nie jest nic nadzwyczajnego w Polsce a szczególnie 
zagranica biblioteki pedagogiczne są połączone z ośrodkami doskonalenia jako naturalna, 
integralna część służąca nauczycielowi. Nikt nie straci pracy a wprost przeciwnie otwierają się 
możliwości realizowania dużych projektów. Konsolidacja wielu celów jest korzystna. 
 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, że chciałby poznać szczegóły efektów dotychczasowych 
połączeń, zapytał też czy chociażby jeden nauczyciel poprosił o takie połączenie skoro to ma 
być dla ich dobra. Zaznaczył, że dobrze byłoby poznać efekty dotychczasowych połączeń a 
następnie dokonywać kolejnych. 
 
Radna Danuta Stępień na posiedzeniu komisji edukacji podjęty był ten temat i ona uważa ze 
to wszystko odzieje się za szybko. Przemyśl był przeciwny tej konsolidacji. Mówi się że 
zwolnień nie będzie ale dyrektor staje się wicedyrektorem a zmiany kadrowe mają polegać na 
przejściu np. do schroniska. Jedna rzecz na plus to to, że małe biblioteki nie radzą sobie 
dobrze z pozyskiwaniem środków z projektów unijnych ale jeżeli chodzi o przetargi to nie 
wyobrażam sobie aby mógł to robić jeden duży zespół.  
 
Wicemarszałek Piotr Pilch zaznaczył, że są przekonani, że te działania będą bardzo dobre 
przede wszystkim dla nauczycieli. Trzeba to robić teraz bo szkoda każdego roku w 
pozyskiwaniu środków, zakupy także można robić wspólne. Mamy przykład po włączeniu 
schronisk, gdybyśmy tego nie zrobili to obecnie nie mogłyby funkcjonować.  
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 26 radnych, głosów przeciw nie było, 4 radnych wstrzymało 
się od głosu.  Uchwała NR XLIX/832/22 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że jest już obecna Pani Wojewoda w związku                       
z czym nastąpi teraz wręczenie odznaczeń.  
 
Rzecznik Prasowy Tomasz Leyko poinformował, że Prezydent Andrzej Duda nadał 
odznaczenia państwowe zasłużonym mieszkańcom Podkarpacia. W imieniu Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej aktu dekoracji dokona Wojewoda Podkarpacki Ewa Leniart. 
Zaprosił osoby dekorowane oraz Panią Wojewodę oraz poinformował, że na podstawie art. 
138 Konstytucji rzeczypospolitej Polskiej, ustawy o orderach i odznaczeniach oraz ustawy o 
ustanowieniu medalu stulecia odzyskanej niepodległości postanowieniami Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudy odznaczeni zostali za zasługi w działalności na rzecz 
społeczności lokalnej Srebrnym Krzyżem Zasługi Pani Janina Westrych i za zasługi dla 
Niepodległej medalem Stulecia Odzyskanej Niepodległości Pan Stanisław Bartnik.  
 
Wojewoda Ewa Leniart obie dzisiaj odznaczone osoby w sposób szczególny zaangażowały 
się w kreowanie lokalnej społeczności. Sejmik Województwa Podkarpackiego jest tym 
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organem, który szczególnie docenia takie działania. Pogratulowała odznaczonym i poprosiła 
aby swoim wieloletnim doświadczeniem w dalszym ciągu wspierały społeczność.  
 
Marszałek Władysław Ortyl przedstawił dokonania pani Janiny Westrych, która przez 
Prezydenta RP Andrzeja Dudę odznaczona została Srebrnym Krzyżem Zasługi za zasługi                    
w działalności na rzecz społeczności lokalnej. W ten sposób uhonorowana została kobieta, 
która może być dla nas wszystkich inspiracją – jako prawdziwy wulkan energii, społecznik                     
z urodzenia i zamiłowania, patriotka, która wie, że do wyrażania patriotyzmu potrzebne są 
czyny, a nie tylko słowa. Zaangażowanie naszej odznaczonej, pasja i  talenty przez lata 
powodowały, że była i jest ona duchem sprawczym wielu cennych inicjatyw, wielu osobom 
pomogła, w praktyce przez lata ukazując, że w życiu warto być wiernym wyznawanym przez 
siebie zasadom i wartościom.   
  
Pani Janina jest rdzenną Rzeszowianką i z pełnym szacunkiem można powiedzieć, to właśnie 
życiu społecznemu rodzinnego miasta poświęciła lata swej społecznej misji. Dziś jest osobą 
świetnie znaną tym wszystkim, którym tak jak jej leży na sercu społeczny, kulturalny                       
i artystyczny rozwój Rzeszowa.  
 
Swe talenty i społecznikowską pasję nasza odznaczona przez lata wypełniała w wielu sferach 
życia miasta. W latach 80 - tych ubiegłego wieku społecznie współtworzyła w chórze przy 
Filharmonii Rzeszowskiej, organizując oprawę muzyczną wielu różnych uroczystości 
patriotycznych, m.in. z okazji Święta 3-go Maja. Współpracowała w tym czasie z Orkiestrą 
Wojskową z Rzeszowa oraz z Orkiestrą Filharmonii Rzeszowskiej. Kolejnym etapem były 
starania – zwieńczone sukcesem – stworzenia pod koniec lat 80-tych chóru przy Parafii Matki 
Bożej Saletyńskiej w Rzeszowie. Przez 6 lat społecznie była prezesem tego chóru. To dzięki 
jej staraniom chór rozwijał się i występował w wielu prestiżowych miejscach, podczas wielu 
ważnych uroczystości i wydarzeń – jak chociażby w Rzymie przed Janem Pawłem II, w 
Wiedniu, czy podczas jubileuszu 1 000-lecia lokacji Gdańska. W tym samym czasie nasza 
odznaczona rozpoczęła pracę społeczną w Towarzystwie Miłośników Lwowa i Kresów 
Południowo-Wschodnich. Po latach to zaangażowanie w pielęgnowanie korzeni przodków 
oraz tradycji narodowych przerodziło się w konkretne działanie na rzecz podopiecznych Domu 
Dziecka w Wilnie. Nasza odznaczona zaprosiła do Polski z Litwy dwóch nastolatków o polskich 
korzeniach. Początkowo była to tylko pomoc doraźna, jednak z czasem postanowiła,  
że przyjmie ich do siebie i pokryje koszty wykształcenia i utrzymania. Obaj młodzieńcy znaleźli 
u pani Janiny swój dom, a dzięki jej determinacji ukończyli szkołę. Nasza odznaczona nie tylko 
pomogła im wejść w dorosłość, ale także dołożyła wszelkich starań, by obudzić  
w nich ducha patriotyzmu i uzyskać status obywatela polskiego. Mimo wielu trudności 
związanych z finansami czy nauką nigdy się nie poddała. Pozyskiwała sponsorów, korzystała 
z pomocy instytucji, firm, osób prywatnych nigdy nie nagłaśniając kwestii pomocy, której 
udzieliła dzieciom z Litwy. 
    
Przez ponad dwie dekady pani Janina Westrych związana była z samorządem województwa 
podkarpackiego. W Urzędzie Marszałkowskim Województwa Podkarpackiego pracowała od 
chwili jego powstania czyli od 1999 roku i zawsze była osobą całym sercem zaangażowaną w 
sprawy województwa i samorządu województwa. Dzięki staraniom pani Janiny już w połowie 
pierwszej kadencji Zarządu Województwa powstała w urzędzie Komisja Zakładowa NSZZ 
„Solidarność”, której została pierwszą przewodniczącą. Jest współprojektantką  
i współwykonawcą sztandaru KZ NSZZ „Solidarność” przy UMWP w Rzeszowie. Przez lata 
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pani Janina swą wiedzą i pracą służyła radnym województwa podkarpackiego kolejnych 
kadencji, będąc prawdziwym dobrym duchem sejmiku województwa.  
     Od 2015 roku nasza odznaczona zaangażowała się w projekt powstania pomnika 
Marszałka Józefa Piłsudskiego w Rzeszowie. Inicjatywę w tej sprawie podjął Podkarpacki 
Związek Piłsudczyków, którego członkiem nasza odznaczona jest od trzech dekad. Pani 
Janina wzięła na siebie funkcję sekretarza zarządu komitetu budowy pomnika. Monument 
marszałka został odsłonięty w 2019 roku podczas uroczystości 11 listopada, w dniu 101. 
rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości.  
    Odznaczenie pani Janiny Westrych jest symbolicznym wyrażeniem szacunku  
i podziękowaniem dla pełnej energii kobiety, społecznika zaangażowanego w działalność na 
rzecz dobra wspólnego na bardzo wielu polach i wielu dziedzinach.  
         
     Serdecznie pogratulował przyznanego odznaczenia: „Dziękuję za Pani pracę i Pani serce! 
Dziękuję za piękną społecznikowską postawę, która może być wzorem do naśladowania dla 
innych ludzi oraz wyznacznikiem życiowej drogi dla wielu młodych ludzi. Dziękuję za bycie 
dobrym duchem urzędu marszałkowskiego i sejmiku województwa  podkarpackiego! Życzę 
wiele zdrowia i sił na kolejne lata, aby mogła Pani jeszcze wiele razy inicjować i wspierać 
cenne inicjatywy oraz wieńczyć je sukcesem. Pani działania są urzeczywistnieniem zasad i 
wartości, które przyświecały Pani życiu”.  
   
Pan Stanisław Bartnik to osoba, która otrzymuje przyznane przez Prezydenta RP Andrzeja  
Dudę odznaczenie za zasługi dla Niepodległej jest z pewnością wszystkim Państwu świetnie 
znana. To nasz kolega - wieloletni samorządowiec Stanisław Bartnik, który przez lata zasiadał 
w tych ławach, przeznaczonych dla radnych Województwa Podkarpackiego, budując 
podwaliny dla rozwoju samorządu województwa oraz jego mieszkańców. Medalem Stulecia 
Odzyskania Niepodległości prezydent uhonorował człowieka, który swą pracą i całym swoim 
życiem wypełnia bezcenną misję działania na rzecz dobra wspólnego. Czyni to zarówno w 
sferze tworzenia fundamentów dla małych ojczyzn, lokalnej i regionalnej wspólnoty oraz w 
dziedzinie edukowania młodzieży wychowywania jej, uczenia wartości oraz wskazywania 
życiowych dróg.     
 
Przez lata Stanisław Bartnik swą drogę zawodową łączył z wielką pasją, jaką było dla niego 
przez prawie pól wieku edukowanie dzieci i młodzieży, wychowywania, ukazywania wartości, 
wskazywania życiowych dróg. Tę misję nauczyciela, który lubi ceni swych uczniów oraz całym 
sercem oddaje się swej pracy wykonywał zarówno jako nauczyciel w szkole podstawowej, w 
szkole średniej, jako wieloletni wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Grodzisku Dolnym oraz   
przez 18 lat dyrektor Zespołu Szkół Licealnych w Leżajsku.  
 
I jako nauczyciel i jako dyrektor świetnie rozumiał, że jego rola polega na stwarzaniu młodym 
ludziom szans rozwoju, by mogli wykorzystywać talenty i zdolności, zdobywać mniejsze lub 
całkiem spektakularne sukcesy oraz by umieli  kształtować poczucie własnej wartości. W swej 
pracy z dziećmi i młodzieżą może poszczycić się znakomitymi wynikami swych uczniów , 
wśród których jest wychowanie wielu olimpijczyków, są sukcesy w olimpiadach wielu szczebli, 
także centralnego oraz olimpiady międzynarodowej. Aby młodzi ludzie mogli lepiej szlifować 
swoje talenty nasz odznaczony zadbał o powstanie w szkole chóru, zespołu muzycznego, o 
poszerzenie edukacji językowej w zakresie aż 6 języków obcych. Zawsze wychodził naprzeciw 
potrzebom młodych ludzi, świetnie rozumiejąc, na czym polega nowoczesny model 
edukowania oraz zarządzania edukacją. 
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Praca nauczyciela, dyrektora szkoły, mentora, sprawnego organizatora przez kilkadziesiąt lat 
przeplatała się w wielkim zaangażowaniem w życie społeczne swej lokalnej i regionalnej 
wspólnoty. Nasz odznaczony kładł liczne zasługi dla niepodległej, jako członek gminnego i 
powiatowego   Komitetu Obywatelskiego w Grodzisku Dolnym i w Leżajsku, jako radny gminy 
Grodzisko Dolne, jako przewodniczący rady swej gminy. Przez 4 kadencje współtworzył 
Sejmik Województwa Podkarpackiego jako radny województwa, wspierając nas swym 
profesjonalizmem, wiedzą i doświadczeniem. Pełnił funkcję przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej Sejmiku Województwa. Bardzo aktywnie zaangażował w 
promowanie idei powołania i utworzenia Muzeum Polaków Ratujących Żydów podczas II wojny 
światowej im. Rodziny Ulmów w Markowej.  Tej inicjatywie poświęcił wiele serca, czasu i 
energii, uczestnicząc w kolejnych spotkaniach, zebraniach, konsultacjach, zgłaszając szereg 
wniosków, organizacyjnych, merytorycznych oraz finansowych. W chwili podejmowania 
decyzji o powstaniu muzeum Stanisław Bartnik był członkiem Komisji ds. opracowania i 
wyłonienia projektu urbanistycznego przyszłego Muzeum.  
 
To nie jedyne dzieło, w którym nasz odznaczony zostawia swój ślad. Obok wielu inicjatyw, 
jakie podejmował wraz z Komisją Edukacji, Kultury i Kultury Fizycznej była i ta dotycząca 
nagradzania uzdolnionej młodzieży. Doświadczony nauczyciel i wychowawca był inicjatorem i 
autorem programu stypendialnego dla zdolnej młodzieży z regionu zatytułowanego „Nie 
zagubić talentu”.  
 
Medal Stulecia Odzyskanej Niepodległości jest symbolicznym ukoronowaniem wielu dekad 
pracy na rzecz wspólnego dobra, na rzecz naszej samorządowej wspólnoty. Cieszę się, że 
Prezydent RP Andrzej Duda  docenił ogrom pracy oraz pracy społecznej pana Stanisława 
Bartnika na rzecz budowania wspólnoty obywatelskiej Podkarpacia. Bez ludzi takich, jak Pan 
nie byłoby budowania naszych korzeni, naszej tożsamości, nie byłoby dostrzegania i 
promowania talentów młodzieży.  
 
Tykle wiemy o sobie, ile nas sprawdzono – napisała noblistka Wisława Szymborska. A nasz 
kolega przez lata pokazał, że umie wysoko stawiać sobie poprzeczkę i bardzo konsekwentnie 
realizuje cele, angażując się w działania na rzecz swych uczniów, swej społeczności, swego 
regionu całym sercem. W imieniu własnym oraz całej samorządowej wspólnoty dziękuję za 
niełatwą pracę, za zaangażowanie i starania w misji edukowania kolejnych pokoleń młodzieży, 
której zawodowe i życiowe sukcesy mają wpływ na budowanie przyszłości Podkarpacia. 
Dziękuję za Pana wieńczone sukcesem wysiłki, by rozwijać swą lokalną i naszą regionalną 
Mała Ojczyznę.  
Serdecznie gratuluję przyznanego odznaczenia!  
 
Pani Janina Westrych serdecznie podziękowała za odznaczenie nie ukrywając, że jest 
bardzo wzruszona ponieważ nie spodziewała się takiego zaszczytu i docenienia jej pracy. 
Zaznaczyła, że w Sejmiku pracowała do połowy VI kadencji, kiedy była w szkole średniej 
należała do SKSu i uprawiała lekkoatletykę, sprinty, biegi, skok w dal na Resovii a działalność 
zakończyła w Komitecie Budowy Pomnika Marszałka Józefa Piłsudskiego. Dodała, że dwa 
razy była na Litwie gdzie miała spotkania z polskimi dziećmi z domu dziecka i ścisnęło jej się 
serce, że te biedne dzieci są wynaradawiane, nie wolno im było uczyć się języka polskiego i w 
99 r sprowadziła do Polski dwóch chłopców, których nazwiska są w herbarzu Wielkiego 
Księstwa Litewskiego, więc być może ich przodkowie należeli do szlachty herbowej. Jeden z 
chłopców – Henryk – mieszka tej chwili w Sopocie, zaprasza ja do siebie co roku gdyż ma 
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niedoczynność tarczycy. Ożenił się z półpolką, którą poznał w Wlk. Brytanii a która pochodzi 
znad Bajkału z Republiki Buriackiej. Jej ojciec jest Polakiem i ma na imię Janina jak ona i 
Henryk jej kiedyś powiedział „Ciociu ja Panu Bogu dziękuję, że spotkałem w swoim życiu dwie 
Janiny” oraz „Ciociu Ty jesteś moją mamą Ty mnie uratowałaś”. Rozwinął się w nim wielki 
patriotyzm w czasach obecnych był 5 razy na Ukrainie z pomocą humanitarną. Dodała, że ona 
ma syna, który jest artysta rzeźbiarzem , skończył Akademię Sztuk Pięknych i jest 
nauczycielem akademickim, ma trzech synów.  
 
Pan Stanisław Bartnik zaznaczył, że w Sejmiku zasiadał przez 4 kadencje był również 
Przewodniczącym rady Gminy Grodzisko Dolne. Kiedy podjął prace zawodowa to również 
zaangażował się w działalność społeczna w dziedzinie kultury i sportu. Dodał, że w roku 1988 
odbył się I nieoficjalny przegląd Straży Grobowych a on wraz z prof. Józefem Bursztą był tego 
inicjatorem. Parada ta odbyła się na rynku w Kazimierzu nad Wisłą podczas dorocznego 
festiwalu śpiewaków i kapel ludowych. Wówczas opracował artykuł quasi naukowy 
poświęcony genezie Turków, stał się on inspiracją do późniejszych badań naukowych. 
Zaznaczył, że jest żonaty, ma 4 dzieci, 5 wnuków. Poinformował, że w zasadzie jego praca 
zawodowa dobiegła końca ale ni całkowicie gdyż pozostaje mu praca społeczna – organizuje 
działalność Uniwersytetu dla dorosłych w ziemi leżajskiej – Uniwersytetu Pellegrini. 
Podziękował wszystkim osobom ,które przyczyniły się do tego, że jego nominacja zakończyła 
się sukcesem. Dodał, że zawsze można więcej, zawsze można lepiej, czuje się oczywiście 
dumni i zaszczycony ale wie, że mógł pewne rzeczy zrobić lepiej. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Wojewódzkiego Szpitala Podkarpackiego 
im. Jana Pawła II w Krośnie. 
 
Radny Piotr Tomański zapytał czego dotyczą zmiany w statucie. 
 
Marszałek Władysław Ortyl zaznaczył, że zmiany polegają na zmniejszeniu ilości dyrektorów 
w tej placówce i spłaszczenia struktury oraz możliwości podejmowania pełnomocników. 
Przykład pandemii powoduje, że czasem jednostki stają przed poważnymi i szybkimi 
zadaniami, jest to też dostosowanie do zasad i reguł panujących w innych szpitalach. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 29 radnych, głosów przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało 
się od głosu.  Uchwała NR XLIX/833/22 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Wsparcie cudzoziemców w integracji społecznej na terenie Województwa 
Podkarpackiego”.  
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/834/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 
położonych na obszarze województwa podkarpackiego. 
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Radny Piotr Tomański poprosił o przybliżenie projektu, czy one dotyczą konkretnych 
zabytków, czy to jest już temat zamknięty i chodzi o przekazanie kwoty. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch co roku przeznaczamy kwotę 4 mln w tym roku jest to 5 mln zł. 
do 31 stycznia wpłynęło 231 wniosków na łączną kwotę prawie 24 mln zł. 160 wniosków złożyły 
parafie,  31 samorządy, 15 inne podmioty, 25 wniosków nie podlegało ocenie formalnej gdyż 
wpłynęły po zakończeniu naboru lub na niewłaściwych formularzach. Komisja oceniła 206 
złożonych wniosków. Łącznie w uchwale jest dotacja na 117 podmiotów na łączna kwotę 
4 905 000 zł.  
 
Radny Dariusz Sobieraj zaznaczył, że decydowała data wpływu dlatego kilka wniosków 
zostało wykluczone gdyż myślało, że decyduje data stempla. Dodał, ze apeluje w kwestii parafii 
Rymanów gdyż tam proboszcz miał covida i wysłał poczta a nie decydowała data stempla wiec 
jeśli istniej jakaś procedura odwoławcza to prosi aby uwzględnić takie sprawy losowe.  
 
Radny Piotr Tomański podkreślił, że Marszałek powiedział ile wnioskowało parafi a ile innych 
podmiotów ale prosi o informację jak to się ma w dotacjach. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch poinformował, że najwięcej wniosków był z parafii więc one 
otrzymały najwięcej ale tez inne organizacje, j.s.t, czy związek chociażby gmin fortecznych 
 
Radna Danuta Stępień po posiedzeniu komisji edukacji potwierdza to co powiedział Pan 
Marszałek, idzie do realizacji 117 zadań z tego 102 parafie i 11 jednostek samorządu 
terytorialnego. 
 
Radny Andrzej Nepelski zaznaczył, że jest mu znany przypadek, że stowarzyszenie wysłało 
wniosek poczta myśląc, że decyduje data stempla i nie zakwalifikowało się w związku  z czym 
pyta czy będzie jeszcze jakaś procedura odwoławcza. 
 
Wicemarszałek Piotr Pilch potwierdził, że były takie sytuacje ale regulamin jednoznacznie 
dyktuje, że nie można uznać wniosków, które wpłynęły po czasie. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 28 radnych, głosów przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało 
się od głosu. Uchwała NR XLIX/835/22 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 
r., 
 
Radny Piotr Tomański poprosił o przybliżenie projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie. 
 
Skarbnik Województwa Janina Jastrząb ZMIANY W BUDŻECIE NA 2022 R.  

I Uchwała 
Zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego dokonuje się w zakresie dochodów, 
wydatków, deficytu budżetowego oraz przychodów. 



21 
 

I. W zakresie dochodów – następuje zmniejszenie planu o łączną kwotę  
23.247.258,-zł z tytułu środków pochodzących z budżetu UE oraz środków  
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  na skutek przesunięcia planu wydatków na  lata 
kolejne.  

 
II. W zakresie wydatków – następuje zwiększenie planu o łączną kwotę  

2.195.873,-zł, jako skutek dokonanych zmniejszeń, zwiększeń oraz przeniesień w 
planie wydatków. 

1. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 15.142.000,-zł dotyczy przedsięwzięcia pn. 
"Budowa wschodniej obwodnicy Łańcuta w ciągu drogi wojewódzkiej nr 877 od węzła 
A4 "Łańcut" do drogi krajowej nr 94 w Głuchowie". 
Zmiana  dotyczy przesunięcia wydatków z lat 2022 - 2023 na rok 2024 wraz wydłużeniem 
terminu realizacji projektu do końca 2024 r. (z uwagi m.in.  ograniczenia w dostępie 
surowców kluczowych do realizacji robót budowalnych oraz firm podwykonawczych 
świadczących usługi budowlane). 

 

2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 17.337.873,-zł, dotyczy: 
1) projektu pn. "Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 878 Stobierna-Rzeszów-

Dylągówka (…)" w ramach PO Polska Wschodnia na lata 2014-2020 –  
W ramach środków zabezpieczonych na realizację inwestycji dokonuje się w 2022r. 
zmiany źródeł finansowania wydatków, zastępując środki pochodzące z budżetu UE 
środkami własnymi Samorządu w kwocie 12.647.858,-zł oraz dokonuje się 
zwiększenia planu wydatków finansowanych ze środków własnych Samorządu 
Województwa o kwotę 13.113.680,-zł  
(w tym na skutek przywrócenia wydatków niewykonanych w 2021 roku  
w kwocie 2.865.917,-zł) na wypłatę odszkodowań za nabyte nieruchomości.  

2) wydatków na inwestycje niezbędne do prawidłowego funkcjonowania Urzędu i 
obsługi zadań realizowanych przez Urząd Marszałkowski Województwa 
Podkarpackiego – zwiększenie o kwotę 550.000,-zł, w tym na: 

a) modernizację infrastruktury sieciowej – 400.000,-zł. Zwiększenie planu  
z kwoty 600.000,-zł do kwoty 1.000.000,-zł konieczne z uwagi na rozszerzenie 
zakresu rzeczowego zadania (ze względu na zwiększone ryzyko cyberataków) 
oraz wzrost cen. 

b) aktualizację systemu poczty – 150.000,-zł.  
Zwiększenie planu z kwoty 600.000,-zł do kwoty 750.000,-zł konieczne  
z uwagi na wzrost cen. 

3) wydatków na bieżące utrzymanie dróg wojewódzkich, tj. na zakup paliwa do 
samochodów ze względu na wzrost cen – zwiększenie o kwotę  
150.000,-zł. 

4) ustalenia planu wydatków na realizację przedsięwzięcia pn. „Program wsparcia 
dwujęzyczności w podkarpackich przedszkolach" – ustalenie  
w kwocie 170.000,-zł. Zadanie będzie realizowane poprzez udzielenie pomocy 
rzeczowej dla jednostek samorządu terytorialnego, tj. organów prowadzących 
przedszkola biorące udział w programie. 

5) dotacji dla SPZOZ-ów w kwocie 1.358.604,-zł, w tym dla: 
a) Wojewódzkiego Szpitala im. Św. Ojca Pio w Przemyślu w kwocie  

758.604,-zł na realizację zadań pn.: 
 "Zakup urządzenia do wykonywania biopsji fuzyjnej prostaty" - 689.640,-zł, 
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 "Zakup głowicy do badań proktologicznych" - 68.964,-zł. 
b) Klinicznego Szpitala Wojewódzkiego Nr 1 im. Fryderyka Chopina w Rzeszowie na 

realizację zadania pn. „Zakup urządzenia do biopsji fuzyjnej gruczołu krokowego" 
– 600.000,-zł,  

6) dotacji dla instytucji kultury  - zwiększenie o kwotę 1.064.117,-zł, w tym: 
a) dotacji podmiotowych  - zwiększenie o kwotę 565.117,-zł, na dofinansowanie 

bieżącej działalności instytucji, w tym dla: 
- Teatru im. Siemaszkowej w Rzeszowie – 305.000,-zł, 
- Wojewódzkiego Domu Kultury w Rzeszowie – 219.197,-zł. 
- Muzeum-Zamku w Łańcucie – 40.920,-zł. 

b) ustalenie dotacji celowych w kwocie 499.000,-zł, w tym dla: 
ba) Arboretum i Zakładu Fizjografii w Bolestraszycach - 423.000,-zł na realizację 

zadań pn.: 
 „Zakup samochodu towarowo-osobowego" - 163.000,-zł, 
  „Zakup ciągnika rolniczego z ładowaczem czołowym" - 260.000,-zł.  

bb) Muzeum Historycznego w Sanoku - 6.000,-zł na opracowanie biografii Leona 
Getza, 

bc) Muzeum Narodowego Ziemi Przemyskiej w Przemyślu – 50.000,-zł na 
opracowanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej w zakresie warunków 
bezpieczeństwa pożarowego dla budynku przy ul. Kościuszki 2. 

bd) Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku – 20.000,-zł na dofinansowanie 
działalności w zakresie udziału w festiwalach i targach książek oraz promocji 
dotyczących książki pt. "Cudowne lekarstwo i inne bajki ludowe. Podkarpacie" 
autorstwa Joanny Papuzińskiej. 

7) ustalenie pomocy finansowych w kwocie 931.472,-zł (na podstawie uchwał 
merytorycznych podjętych na sesji w m-cu marcu, kwietniu oraz skierowanych na 
sesję w m-cu maju) udzielonych dla: 

a) gmin na działania służące realizacji Sołeckich Strategii Rozwoju Wsi w ramach 
"Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025" – 211.722,-zł. 

b) Powiatu Krośnieńskiego na zadanie pn. „Budowa drogi publicznej relacji Potok-
Jedlicze” – 161.250,-zł.   

c) Gminy Jasło na zadanie pn. "Budowa miejsc postojowych obok przystanku PKP w 
m. Szebnie" w ramach projektu pn. "Wojewódzki Fundusz Kolejowy" – 10.000,-zł.  

d) Gminy Świlcza na zadanie pn. „Przygotowanie studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego niezbędnego do utworzenia strefy 
inwestycyjnej na terenie Gminy Świlcza" – 58.500,-zł. 

e) Powiatu Lubaczowskiego na prowadzenie przez Powiat Lubaczowski 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego wchodzącego w skład Zespołu 
Placówek im. Jana Pawła II w Lubaczowie – 400.000,-zł. 

f) Województwa Małopolskiego na dofinansowanie zadań związanych  
z organizacją regionalnych kolejowych przewozów pasażerskich w relacji Kraków 
– Jasło i Nowy Sącz – Jasło – 90.000,-zł. 

 
3. Przeniesienia w planie wydatków  w kwocie 2.559.798,-zł dotyczą: 

1) wydatków zaplanowanych na realizację II etapu koncepcji "Uniwersytet Samorządności" 
w ramach Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025 – 256.991,-zł, 
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celem ustalenia planu dotacji na pomoc finansową dla jednostek samorządu 
terytorialnego objętych programem. 
Projekt merytorycznej Uchwały Sejmiku został skierowany na sesję w miesiącu maju br. 

2) wydatków zaplanowanych na działania służące realizacji Sołeckich Strategii Rozwoju 
Wsi w ramach Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025 – 808.317,-
zł, celem ustalenia planu dotacji na pomoc finansową dla jednostek samorządu 
terytorialnego uczestniczących w programie. 
Projekt merytorycznej Uchwały Sejmiku został skierowany na sesję w miesiącu maju br. 

3) zmiany klasyfikacji (przeniesienie z działu 750 do działu 600) wydatków przeznaczonych 
na eksploatację samochodów wykorzystywanych do bieżącego utrzymania dróg 
wojewódzkich oraz związanych z utrzymaniem baz materiałowych – 644.490,-zł. 

4) zmiany klasyfikacji wydatków (przeniesienie z bieżących na majątkowe) przeznaczonych 
na pomoc społecznościom lokalnym i regionalnym na terytorium Ukrainy – 850.000,-zł. 
Środki zostaną przeznaczone na zakup specjalistycznych defibrylatorów. Zakup będzie 
realizowany w ramach wydatków majątkowych. 

 
III. W zakresie deficytu budżetu – zwiększenie deficytu o kwotę 25.443.131,-zł, który w 

całości finansowany będzie środkami znajdującymi się na rachunkach bankowych 
Województwa. Mimo zwiększenia deficytu nie wzrasta zadłużenie Województwa. 

IV. W zakresie przychodów następuje zwiększenie przychodów na finansowanie 
planowanego deficytu budżetu o kwotę 25.443.131,-zł z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych. 

Deficyt budżetowy po zmianach wyniesie 277.426.225,-zł i finansowany będzie  
ze środków pochodzących z rozliczenia budżetów z lat ubiegłych w kwocie 275.772.649,-zł 
oraz spłaty pożyczek udzielonych z budżetu Województwa instytucjom kultury w kwocie 
1.653.576,-zł. 

 
II UCHWAŁA: 
I. W zakresie dochodów – następuje zwiększenie planu o kwotę  

1.168.094,-zł, w tym z tytułu: 
1) wpływów z odsetek od lokat wolnych środków budżetowych o kwotę  

1.130.000,-zł, 
2) środków z Polsko-Litewskiego Funduszu Wymiany Młodzieży o kwotę  

38.094,-zł. 
II. W zakresie wydatków – następuje zwiększenie planu o kwotę 1.168.094,-zł  

i dotyczy: 
1) ustalenia planu wydatków na realizację projektu pn. „Ekologia z myślą  

o przyszłych pokoleniach” w ramach Polsko-Litewskiego Funduszy Wymiany Młodzieży 
– 38.094,-zł (projekt realizowany przez Podkarpacki Zespół Placówek Wojewódzkich w 
Rzeszowie i polega m.in. na zorganizowaniu pobytu młodzieży z Litwy i Polski na 
Podkarpaciu), 

2) zwiększenia planu wydatków na pomoc społecznościom lokalnym i regionalnym na 
terytorium Ukrainy – 225.000,-zł (środki zostaną przeznaczone na organizację 
wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży będących obywatelami Ukrainy,  
wraz z ich opiekunami). Zgodnie z projektem uchwały merytorycznej skierowanej na 
sesję Sejmiku w m-cu maju. 

3) dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze Województwa 
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Podkarpackiego – 905.000,-zł (zgodnie z projektem uchwały merytorycznej. Łączna 
kwota dotacji – 4.905.000,-zł). 
 

Wymienione wyżej zmiany w zakresie dochodów i wydatków nie powodują zmiany 
wyniku finansowego budżetu Województwa. 

ZMIANY W WPF 
Dotyczą: 
1. wprowadzenia do wykazu przedsięwzięć 2 nowych zadań pn.: 

 „Program wsparcia dwujęzyczności w podkarpackich przedszkolach” - łączne 
nakłady – 180.000,-zł, 

 „Przygotowanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
niezbędnego do utworzenia strefy inwestycyjnej na terenie Gminy Świlcza”- łączne 
nakłady – 130.000,-zł, 

2. korekty wartości i zakresu realizacji 4 zadań ujętych w wykazie przedsięwzięć,  
w tym na skutek zwiększenia łącznych nakładów finansowych oraz przeniesienia limitu 
wydatków pomiędzy latami.  

3. Zmiany w WPF nie zmieniają stanu zadłużenia Województwa. Zwiększane wydatki 
znajdują pokrycie w ramach środków skalkulowanych w prognozie zadłużenia.  

 
Radny Piotr Tomański zaznaczył, że przenosimy kwoty z zadań, które powinniśmy wykonać 
w tym roku na rok 2023 i 2024 więc podnosimy deficyt dodatkowo jest tu zapisane wiele takich 
informacji, że kwota 785 14 różne rozliczenia finansowe z tytułu wpływów z odsetek od lokat 
wolnych środków budżetowych. Zapytał dlaczego mamy lokatę bo on by inwestował i robił jak 
najwięcej w naszym województwie a lokat by nie trzymał ale jak są to tez nieźle. Mamy wydatki 
i inflacje i już Pani mówił, że w niektórych działach zwiększamy bo jest wzrost kosztów a my 
tutaj wprowadzamy dodatkowe dochody bo nam się odsetki od lokat zwiększają ale nigdzie 
nie wprowadzamy zwiększenia w związku ze wzrostem kosztów. 
 
Skarbnik Województwa Janina Jastrząb mamy rachunek w Santander Banku on jest 
nieoprocentowany więc odsetki od lokat nieoprocentowanych lokujemy na dwa miesiące nie 
dłużej.  
 
W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało 22 radnych, głosów przeciw nie było, 1 radny wstrzymał się 
od głosu.  Uchwała NR XLIX/836/22 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 
r. 
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji a uchwała NR XLIX/837/22 podjęta została jednogłośnie 31 
głosami za i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Podkarpackiego na 2022 
r., 
 
Dyrektor Departamentu Dróg i Publicznego Transportu Zbiorowego UW Joanna 
Szozda– rozpoczęła od wskazania, że umowa z POLREGIO na świadczenie kolejowych 
przewozów pasażerskich na terenie województwa podkarpackiego została zawarta w trybie 
przetargu nieograniczonego unijnego. Umowa zawarta została  
w 2020 roku a świadczenie w jej ramach usług kolejowych rozpoczęło się w 2021 r. Ustawa o 
zamówieniach publicznych i wówczas zawierana umowa nie wprowadzała możliwości 
waloryzacji tej umowy. Z informacji przekazanej przez przewoźnika wynikało, że od 
października zeszłego roku prowadzi spór zbiorowy ze związkami zawodowymi dotyczący 
podwyżek dla pracowników spółki POLREGIO w związku z rosnącymi kosztami życia, 
wzrostem cen, inflacją. W związku z żądaniami pracowników spółka zwróciła się do 
organizatora kolejowych przewozów pasażerskich  by w ramach aktualnej umowy o 
świadczenie kolejowych przewozów pasażerskich zwiększyć kwotę rekompensaty o 
4 721 900 zł. z uwagi na ten spór zbiorowy. Z uwagi na to, że wybraliśmy przewoźnika w trybie 
konkurencyjnym, na konkretne świadczenie usług kolejowych, należało się zastanowić czy 
istnieje podstawa prawna do zwiększenia kwoty dofinansowania kolejowych przewozów 
pasażerskich. Okazało się, że ustawa Prawo zamówień publicznych ma swoje ograniczenia i 
w ramach naszej umowy nie byłoby możliwe dokonanie zmiany kwoty dofinansowania 
kolejowych przewozów pasażerskich gdyż jest to istotna zmiana warunków umowy. Końcem 
marca br. pojawiła się interpretacja Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych, która wskazuje, 
że takie czynniki jak inflacja to okoliczności, których nie dało się przewidzieć. Tak znaczny 
wzrost inflacji można wobec tego traktować jako okoliczność której nie dało się przewidzieć, i 
jest możliwe wśród zamawiających by takie zaburzenie równowagi stron umowy regulować 
wskazując na taką nieprzewidzianą okoliczność. Pani dyrektor poinformowała, że potrzebne 
były dokumenty na potwierdzenie tej wnioskowanej przez spółkę POLREGIO kwoty. Pojawiło 
się pytanie czy Zarząd Spółki podjął jakiekolwiek próby przeciwdziałania temu strajkowi i 
doprowadzenia do ugodowych rozmów. 13 maja br. podpisane zostało porozumienie 
pomiędzy władzami spółki a związkami zawodowymi. To spowodowało wstrzymanie akcji 
strajkowej. POLREGIO jest przekonane, że uda się znaleźć rozwiązanie, które pozwoli na to 
by móc podpisać z pracownikami umowy zwiększające ich wynagrodzenia. Jeśli takiego 
rozwiązania nie będzie to związki zawodowe informują, że 10 czerwca br. może dojść do akcji 
strajkowej i wstrzymania przewozów. Analizując podstawę prawną, znaczny  wzrost inflacji, 
który był niemożliwy do przewidzenia, i nie był okolicznością przewidzianą w umowie trzeba 
było rozważyć jaki finansowy wpływ ma to na naszą umowę o świadczenie kolejowych 
przewozów pasażerskich. Pozyskane zostały dokumenty z POLREGIO w sprawie średnich 
wynagrodzeń, w zakresie kosztów tych podwyżek, to jest 400 zł. na pracownika. 400 zł. jest 
do podstawy plus koszty co daje kwotę 4 000 700 zł. W naszej umowie z przewoźnikiem, 
przewidziany był rokrocznie 2 % wzrost na wszystkie koszty. Gusowskie wskaźniki inflacyjne 
pozwoliły nam by oszacować uwzględniając ten 2% wzrost przewidziany w umowie jaką kwotę 
należałoby zabezpieczyć tj. 3 370 000 zł. czyli w zaokrągleniu 3 400 000 zł. I w takiej kwocie 
można się poruszać jeśli chodzi o kwestię zmiany umowy o świadczenie kolejowych 
przewozów pasażerskich. Jest to kwota, którą można wprowadzić do umowy na podstawie 
obowiązujących przepisów i interpretacji Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych. Co się tyczy 
pozostałej kwoty z wypracowanego przez spółkę porozumienia ze związkami zawodowymi, 
jest propozycja by spółka podjęła działania co pojawiło się w rozmowach ze spółką by 
zrezygnowała z części rozsądnego zysku, który wkalkulowany jest w umowę o świadczenie 
kolejowych przewozów pasażerskich oraz by zmniejszyła koszty zarządzania w umowie. 
Planowany jest również wzrost cen biletów które będą przychodem dla spółki i będą 
umożliwiały zrekompensowanie tej dopłaty. Taka jest propozycja by równowaga stron w 
umowie została zachowana. Natomiast 3 400 000 zł. to jest ta kwota którą udało się 
oszacować biorąc pod uwagę wpływ inflacji na wynagrodzenia pracownicze zakładu, który 
realizuje umowę na terenie naszego województwa. Było to weryfikowane, i nie chcielibyśmy 
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płacić za podwyżki pracowników nie zaangażowanych w realizację naszej umowy. Kończąc 
swoje wystąpienie pani dyrektor powiedziała, że w razie pytań pozostaje do dyspozycji.  
 

Radny Piotr Tomański – wskazał, że rozumie, że inflacja jest liczona 5,1 % minus te 2 %                 
w skali roku bo taka jest inflacja podana przez GUS na koniec 2021 r.  

Pani Joanna Szozda Dyrektor Departamentu Dróg i Publicznego Transportu Zbiorowego 
– powiedziała, że inflacja liczona była taka jaką podają wskaźniki gusowskie. Ale to jest inflacja 
jaka występuje w bieżących miesiącach, czyli styczeń, luty, marzec i w kwietniu tego roku. To 
jest 12,4 % zakładane. I to są dane przekazane przez GUS. Zakłada się, że ten wskaźnik 
inflacji będzie stały do końca roku bo mowa jest o podwyżkach w 2022 r.  

Radny Piotr Tomański – powiedział, że czegoś tu nie rozumie bo ten wskaźnik inflacji z końca 
2021 r. 5,1 % jest generalnie używany do wszystkiego typu instytucji. Dlaczego należy martwić 
się kiedy zrobiony był przetarg w trybie konkurencyjnym, z naszej strony zabezpieczone 
zostały potrzeby mieszkańców w zakresie świadczenia kolejowych przewozów pasażerskich. 
Radny zapytał Zarząd Województwa czy są inne firmy, inne spółki, inne podmioty, które 
również mają taką sytuację. W jaki sposób wtedy się postępuje. To nie może być tak, że my 
mamy się martwić bo ktoś nam powiedział, że mu się należy. Jak ktoś zrobił przetarg to do 
końca roku zaciska zęby i to realizuje. A ewentualnie w nowym przetargu można w jakiś 
sposób podejść do tematu. Pytanie czy my mamy wpływ na cenę biletów, czy to spółka ma i 
czy już ceny biletów nie podnosili w tym momencie. Cel jest taki, że jeśli jakakolwiek spółka 
wygrała przetarg to niezrozumiałym jest dlaczego my musimy dopłacać. Trzeba teraz 
realizować umowę, którą mamy i dlaczego patrzy się na inflację na poziomie 12, 4% która jest 
w środku roku. My mamy ułatwiać życie naszym mieszkańcom a przewoźnik musi sobie po 
prostu radzić.  

Radny Jan Tarapata – rozpoczął od słów, że pani dyrektor podała wiele szczegółowych 
informacji a radny Piotr Tomański chyba nie do końca rozumie o co pyta. Interpretacja Prezesa 
Urzędu Zamówień Publicznych rzeczywiście się ukazała, była ona oczekiwana przez 
wszystkich, gdyż przy pewnych inwestycjach i działaniach nie wiadomo było co zrobić. 
Startując w danym okresie czasu do przetargu nikt nie posiadał wiedzy, która dałaby 
możliwość oceny ryzyka. Ryzyko każdego przetargu czy przedsięwzięcia było oceniane na 
podstawie wiedzy bieżącej. Każdy składając ofertę na tej wiedzy się opierał. Sytuacja wojny 
na Ukrainie, sytuacja związana z Covidem spowodowała, że wskaźniki inflacyjne, które są 
szacowane w przybliżeniu rok do roku, zostały przekroczone wielokrotnie. I ten wskaźnik o 
którym mówiła pani dyrektor wskaźnik 12, 4 % to jest wskaźnik rok do roku, miesiąc do 
miesiąca, miesiąc marzec 2021 roku do marca 2022 r. Umowy, które są wieloletnie i 
wykraczają poza rok podlegają takim negocjacjom. Okres składania oferty nie był adekwatny 
do warunków które panują dzisiaj i trzeba to zmienić. I utrzymanie takiego statusu może 
spowodować to, że 70 % firm w Polsce może zniknąć. To nie wygląda tak, że ktoś powie a 
nas to nie obchodzi, realizuj umowę bo musisz. W działalności gospodarczej zakładany jest 
profit i koszty też są zakładane. Jeżeli realia się zmieniają to trzeba umowę renegocjować. 
Jeśli chcemy by dwie strony się szanowały to taka reakcja musi być. Dzisiaj mowa była o 
podobnych rzeczach, bo o drogach gdzie są umowy wieloletnie. Jeśli wykonawcy zmieniają 
się koszty, zmieniają się warunki funkcjonowania, on musi to uzyskać bo w przeciwnym 
wypadku nie jest w stanie funkcjonować i prowadzić działalności. Lepiej jest jego działalność 
dofinansować aniżeli doprowadzić do bankructwa. I taka jest kolej rzeczy.   

Radny Piotr Tomański - zapytał czy w przypadku wszystkich innych spółek ich problemy 
będą tak samo rozwiązywane. Chodzi o rozwiązania systemowe. Dodał, że jeśli ktoś miałby 
zbankrutować bo tak podniosły się koszty to rozumie to ale należy robić tak w stosunku do 
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wszystkich. I wtedy robimy to nie tą uchwałą ale innym systemem lepiej przygotowanym. 
Dlatego też padło takie pytanie. Rozumiem, że jest problem i my chcemy pomagać ale jeśli 
jest 6 kolejnych inwestorów którzy mają ten sam problem tylko się do nas nie zwrócili to co z 
nimi? Dalej radny powiedział, że na ten moment nie powinniśmy tej dotacji dać. Dodał, że 
wzrosły ceny paliwa, energii, koszty pracownicze, jest inflacja ale jeśli robimy coś to róbmy to 
dla wszystkich jako Sejmik i to będzie miało sens. Tutaj chcemy dodać jednej firmie. Nie ma 
argumentów na to by dawać POLREGIO dodatkową kwotę 3 400 000 zł.   

Wicemarszałek Województwa Piotr Pilch – rozpoczął od słów, że sytuacja jest 
nadzwyczajna. POLREGIO jest przewoźnikiem narodowym. Jest to spółka Skarbu Państwa. 
Wygrali przetarg unijny w którym mogło występować kilka podmiotów. Wystartowali i wygrali. 
Gdyby nie interpretacja Urzędu Zamówień Publicznych nie byłoby żadnych podstaw prawnych 
by te środki finansowe wypłacić. Po wydaniu tej interpretacji po tego typu przetargach można 
porostu dopłacić przewoźnikowi te środki. Wysoka inflacja, ogromny wzrost cen materiałów, 
usług, jest to nowa sytuacja. Spółka POLREGIO jest w sporze zbiorowym z pracownikami, ze 
związkami zawodowymi, tam są konkretne żądania płacowe. Okres do negocjacji się skończył  
i spółka stanęła przed widmem strajku, który już by się pewnie rozpoczął stąd też przewoźnik 
negocjował ze wszystkimi województwami w tym z naszym samorządem bo oni nie mają 
dodatkowych środków. Oni osiągają środki z dochodów ze sprzedaży biletów i z dotacji, które 
od nas dostają. Gdyby województwa podeszły do tematu sztywno to wtedy niewypłacalność 
tej spółki byłaby oczywista i upadłość co dla naszego województwa byłoby rzeczą fatalną. 
Mieszkańcy nie mieliby możliwości podróżowania pociągami regionalnymi. Dlatego 
koniecznym było znalezienie jakiegoś rozwiązania. Przewoźnik wnioskował o większe środki, 
o czym mówiła pani dyrektor. Poddane było to analizie, nasza propozycja jest zdecydowanie 
niższa. Ale bez naszej pomocy i innych województwa przewoźnik po prostu nie da rady sam 
rozwiązać problemu. Nie ma środków na podwyżki a wtedy strajk jest pewny. Dlatego trzeba 
podejść do tego racjonalnie. Gdyby nie było tych wszystkich przesłanek, wysokiej inflacji która 
była nieprzewidywalna powodując wzrost kosztów to nie rozmawialibyśmy dziś o tym. 
Marszałek powiedział, że te 3 400 000 zł. trzeba po prostu dołożyć przewoźnikowi. Taka sama 
sytuacja dotyczy również innych województw, które również postanowiły dopłacić 
proporcjonalnie do tych potrzeb. Wszystkie możliwości zostały wyczerpane i zostało tylko to 
nad czym dziś debatujemy czyli dofinansowanie działalności spółki POLREGIO tą kwotą co 
oczywiście umożliwił Urząd Zamówień Publicznych przesyłając nam swoją interpretację.  

Radny Piotr Tomański – jeszcze raz zapytał czy w stosunku do innych firm będziemy działań 
podobnie. 

Mecenas Wiesław Durda – powiedział, że umowa o której mówimy zawarta została  
w 2020 r. przed wejściem w życie nowej ustawy o zamówieniach publicznych i obowiązuje do 
2025 r. Z punktu widzenia starej ustawy można by postawić tezę, że cyt.” widziały gały co 
brały”. Bardzo wielu zamawiających w taki sposób podchodziło to tego tematu. Od kilku lat 
obowiązuje zmiana ustawy o finansach publicznych nakłaniająca do zdrowego rozsądku i 
zawierania ugód by rozwiązywać sprawy na bieżąco. Teraz w świetle nowej ustawy gdyby ta 
umowa zawierana była w 2021 roku a więc rok później to w nowej ustawie jest już wyraźny 
zapis, że jeżeli umowa na roboty budowlane lub usługi trwa dłużej niż 12 miesięcy umowa 
musi zawierać klauzule waloryzacyjne, które wprowadza zamawiający. Z reguły jest to prosty 
zapis - o inflację. Teraz wykonawca ma możliwość zwaloryzowania bez sporów sądowych. W 
naszej umowie 5-letniej pozbawiamy wykonawcę możliwości renegocjacji czy też 
przywrócenia równowagi ekonomicznej stronom umowy. Dlatego Urząd Zamówień 
Publicznych wziął w ochronę umowy zawarte przed 2021 r. Tutaj chodzi o długoterminowe 
umowy, które zawarte były w starym reżimie prawnym. Urząd Zamówień Publicznych powołał 
się na art. 144 ust. 1 pkt 3 który mówi, że można zmienić umowę, można ją renegocjować 
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jeżeli zaszły nieprzewidziane okoliczności i nie zostały zawinione przez żadną ze stron. Jeśli 
te przesłanki są spełnione jest podstawa do tego żeby usiąść do stołu rozmów, nie 
przesądzając o wyniku renegocjacji. To, że do tej pory nie było uchwał, które by podnosiły o 
2, 3 mln na wynagrodzenia dla wykonawców, których ma Województwo na usługi i roboty 
budowlane, to wynika chyba przede wszystkim z tego, że większość umów ma już klauzule 
waloryzacyjne a ta traktowana jest wyjątkowo jednostkowo a nie ze względu na kwotę czy 
podmiot. Rolą Zamawiającego jest współdziałanie z przedsiębiorcą a nie doprowadzanie do 
jego zniszczenia tylko dlatego, że ortodoksyjne podchodzi się do kwestii wynagrodzenia.  

Wicemarszałek Województwa Piotr Pilch – powiedział, że może sprawa dotyczyć również 
naszych wieloletnich inwestycji drogowych, które będą w takiej samej sytuacji  i będzie to 
dotyczyło wzrostu kosztów wynikających z faktur. I może to dotyczyć kilku naszych projektów 
wieloletnich.  

Radny Piotr Tomański – dopytał o to czy gdyby umowa zawarta była w 2021 roku to on 
rozumie, że kwota dotacji podniesiona byłaby o 5,1% wskaźnika inflacji z końca roku 2020 a 
nie w stosunku miesiąc do miesiąca. Zapytał jaki matematyczny wzór został tu wyliczony bo 
on rozumie, że 2 % było zapisane w umowie z przewoźnikiem POLREGIO a ile faktycznie było 
liczone i dlaczego było liczone 12,4 % a nie 5,1 %.  

Radny Czesław Łączak – powiedział, że sprawa jest dosyć dobrze wyjaśniona pod względem 
prawnym a zwłaszcza rynkowym i dlatego zaskoczony jest, że przewodniczący klubu Koalicji 
Obywatelskiej jeszcze tyle pytań mnoży i wywołuje jakieś sytuacje, które mogą się zdarzyć ale 
nie wiadomo czy się zdarzą. Dodał, że to co zostało przedstawione jest właściwe a pani 
skarbnik przypilnuje, żeby nie mieć kłopotów z Komisją Dyscypliny Finansów Publicznych i tak 
będzie. Radny wniósł w tym momencie by zamknąć dyskusję nad przedmiotowym punktem 
porządku obrad i przejść do głosowania.  

W tym momencie Przewodniczący Sejmiku udzielił głosu Marszałkowi Województwa Panu 
Władysławowi Ortylowi, który wrócił z konferencji prasowej zwołanej przez Panią Wojewodę z 
parlamentarzystami, informując, że Samorząd Województwa Podkarpackiego otrzymał 100 
000 000 zł. z Rządowego Funduszu Polski Ład. Bank Gospodarstwa Krajowego wraz z 
Kancelarią Prezesa Rady Ministrów przyznał właśnie te środki. Marszałek przekazała, że 
środki w kwocie 65 000 000 zł. przeznaczone są na realizację piątego etapu drogi lotniskowej 
by połączyć węzeł lotniskowy z zachodnim węzłem autostradowym i jednocześnie z drogą 
S19. Druga sprawa to modernizacja drogi wojewódzkiej Polańczyk – Wołkowyja. A trzecią 
inwestycją na którą pójdą przyznane środki jest przebudowa mostu na rzece Borowina. 
Marszałek powiedział, że wszystkie samorządy podkarpackie otrzymały kwotę 2 mld zł., 
Krosno otrzymało na łącznik do drogi ekspresowej. Wszystko zmierza do tego by ten układ 
komunikacyjny poprawiać, z czego należy się cieszyć, jest duża satysfakcja, a na następnej 
sesji taka zmiana w budżecie się pojawi.  

W tym momencie radni Województwa Podkarpackiego zrobili sobie pamiątkowe zdjęcie w 
związku z uzyskaniem kwoty 100 000 000 zł. dla Samorządu Województwa z Polskiego Ładu.   

Radny Jan Tarapata – powiedział, że dla umów zawartych w 2020 r. które nie mają tych 
klauzul indeksacyjnych to ta interpretacja Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych  normalizuje 
sprawę zmiany cen. Jeśli chodzi o wskaźnik inflacji bo to się liczy rok do roku, i listopad 2020 
do listopada 2021 to jest 5,1 % natomiast marzec 2021 do marca 2022 to już jest wskaźnik 
12,4 %. Tak się to liczy.  

Pani Joanna Szozda Dyrektor Departamentu Dróg i Publicznego Transportu Zbiorowego 
- ustystematyzowując informacje wskazała, że w lipcu 2020 r. podpisana była umowa z 
przewoźnikiem bez możliwości waloryzacji. Świadczenie usług przewoźnik miał wykonywać 
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od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2025 r. Roszczenie związane ze wzrostem wynagrodzeń 
jest związane z rokiem 2022. Od 1 stycznia 2022 r. POLREGIO żąda wzrostu wynagrodzeń 
uzasadniając to wzrostem inflacji. Co do schematu wyliczenia, to spółka została poproszona 
o informację w zakresie miesięcznego rzeczywistego kosztu na jednego pracownika za cały 
rok 2021. Wzięliśmy wskaźniki inflacyjne podawane przez GUS ( styczeń, luty, marzec, 
kwiecień) odjęte zostało 2 % od wskaźników inflacyjnych i następnie tym pozostałym 
procentem przemnożone zostało wynagrodzenie miesiąc do miesiąca przyjmując, że na tej 
umowie będzie pracowało w bieżącym roku 431 pracowników. Takie wyliczenie zostało 
dokonane w przeliczeniu na jednego pracownika. W tym roku mamy większą pracę 
przewozową. Im więcej pociągów tym więcej pracowników. Dlatego koniecznym było 
posługiwanie się ta jedną osobą, średnim zatrudnieniem w dany okresie. Wskaźnik inflacji był 
brany zgodnie z gusowskim wskaźnikiem i wychodzi tak naprawdę średnioroczny wskaźnik 
inflacyjny 9,73%. W styczniu, lutym, marcu wskaźnik był poniżej 10 % ale już od kwietnia to 
12,2%. Przyjęte zostało, że inflacja na poziomie 12,4 % będzie stała do końca roku. W związku 
z tymi wyliczeniami powstała ta kwota. Odnosząc się do kwestii cen biletów, wskazała, że 
Marszałek Województwa ustala ceny biletów, ma jak najbardziej wpływ na ich wysokość. 
Dodała, że taryfa podkarpacka jest korzystniejsza od ogólnopolskiej taryfy POLREGIO. Jest 
po prostu tańsza.   

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod 
głosowanie. 
Za podjęciem uchwały NR XLIX/838/22 głosowało 23 radnych, głosów przeciw nie było, 3 
radnych wstrzymało się od głosu.  Stanowi ona załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa 
Podkarpackiego na lata 2022-2045. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 
 
Za podjęciem uchwały NR XLIX/839/22  głosowało 24 radnych, głosów przeciw nie było, 2 
radnych wstrzymało się od głosu.  Stanowi ona załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli na zawiązanie partnerstwa                        
i przystąpienia Województwa Podkarpackiego do realizacji projektu pod nazwą: 
„Overcoming policy barriers to access and remain in education” – ULISES 
(„Przełamywanie barier proceduralnych w dostępie do edukacji i jej kontynuowaniu”) w 
ramach Programu INTERREG EUROPA 2021-2027 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały NR XLIX/840/22  głosowało 26 radnych, głosów przeciw nie było, nikt 
nie wstrzymał się od głosu.  Stanowi ona załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Sprawozdanie z wyjazdów zagranicznych Członków Zarządu Województwa 
Podkarpackiego oraz pracowników Urzędu Marszałkowskiego i przyjmowanych osób i 
delegacji przez Urząd Marszałkowski Województwa Podkarpackiego za I kwartał 2022 r., 
 
Sprawozdanie radni otrzymali i stanowi ono załącznik nr 26 do niniejszego protokołu 
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Sprawozdanie z wyjazdów zagranicznych Radnych Województwa Podkarpackiego za                 
I kwartał 2022 r. 
 
Sprawozdanie radni otrzymali i stanowi ono załącznik nr 27 do niniejszego protokołu 
 
Informacja nt. „Promocja produktów tradycyjnych i regionalnych formą rozwoju małych 
rodzinnych  przedsiębiorstw rolniczo – spożywczych”, 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 28 do niniejszego protokołu 

 
Informacja dotycząca realizacji „Programu poprawy bezpieczeństwa infrastruktury 
drogowej na sieci dróg wojewódzkich w latach 2020 – 2024” (za rok 2021 r., plan na 2022 
r.), przyjętego Uchwałą NR XL/672/21 Sejmiku Województwa Podkarpackiego z dnia 27 
września 2021 r. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 29 do niniejszego protokołu 

 
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Samorządu Województwa 
Podkarpackiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w roku 2021, 
 
Sprawozdanie radni otrzymali i stanowi ono załącznik nr 30 do niniejszego protokołu 
 
Korekty sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji kultury 
podległych Samorządowi Województwa za rok 2021. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 31 do niniejszego protokołu 

 
Informacja z działalności Zarządu Województwa Podkarpackiego w okresie od                      
12 kwietnia 2022 r. do 10 maja 2022 r. 
 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 32 do niniejszego protokołu 

 
Informacja o realizacji uchwał podjętych na XLVIII sesji Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego w dniu 25 kwietnia 2022 r. 

 
Informację radni otrzymali i stanowi ona załącznik nr 33 do niniejszego protokołu 

 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Andrzej Nepelski złożył interpelacje dotyczącą podjęcia działań na rzecz modernizacji 
linii kolejowej 101 oraz kolejowego portu przeładunkowego Werchrata - Rawa Ruska 
stanowiąca załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Brak  
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Zamknięcie sesji. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Sejmiku zamknął obrady  XLIX 
sesji Sejmiku Województwa Podkarpackiego VI kadencji.  
 
Sesja zakończyła się o godzinie 14.40. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
  
 
                 Przewodniczący Sejmiku 
            Województwa Podkarpackiego 
         
                  Jerzy Borcz 

 
Protokołowała: 
 
Katarzyna Kruk 


